
   Αθήνα, 29/09/2020 

Του:  Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Λάρισας 

 

ΠΡΟΣ :  Τoν κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας 

 

 

 

ΘΕΜΑ : «Ανάγκη άρσης των κωλυμάτων που εμποδίζουν την ένταξη των 

ελικοπτέρων “Kiowa warrior” στις επιχειρήσεις του Ελληνικού Στρατού»  

 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Όπως πληροφορούμαστε από ενημερωτική ιστοσελίδα του διαδικτύου, δυο χρόνια 

μετά την σύμβαση προμήθειας 70 ελικοπτέρων «kiowa warrior» από τον αμερικανικό 

στρατό, σε κατάσταση πτητικής ικανότητας είναι μονοψήφιος αριθμός εξ’ αυτών. Τα εν 

λόγω ελικόπτερα παρελήφθησαν επίσημα στις 18 Ιουνίου 2019 και έκαναν την πρώτη 

τους επιχειρησιακή εμφάνιση στην άσκηση «Παρμενίων» 2019», ενώ, εμφανίστηκαν 

και στην παρέλαση της 28ης Οκτωβρίου 2019. Σύμφωνα, δε, με πληροφορίες που 

δημοσίευσε και η ιστοσελίδα «enikos.gr», η εκπαίδευση της πρώτης φουρνιάς των 

πιλότων της Αεροπορίας Στρατού από τους Αμερικανούς συναδέλφους τους 

ολοκληρώθηκε στις αρχές του περασμένου Αυγούστου και ήδη έχει αρχίσει η 

εκπαίδευση της νέας φουρνιάς των πιλότων της Αεροπορίας Στρατού από Έλληνες 

εκπαιδευτές. Όμως, ενώ κατά τον αρχικό προγραμματισμό, εντός του πρόσφατου  

καλοκαιριού, όφειλε να είναι σε θέση να πετάνε περίπου 12 με 18 ελικόπτερα 

«Kiowa», συμμετέχοντας, μάλιστα και στην άσκηση «Παρμενίων 2020», διαπιστώθηκε 

ότι, τελικά, λόγω των δυσμενών εξελίξεων σχετικά με τη μη διαθεσιμότητα των 

ανωτέρω ελικοπτέρων, η εν λόγω αναβλήθηκε. 
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Μας προβληματίζει ιδιαίτερα, σε μια τόσο κρίσιμη συγκυρία για την ετοιμότητα του 

Ελληνικού Στρατού, το γεγονός ότι, τα προβλήματα διαθεσιμότητας στο επιχειρησιακό 

πεδίο των παραπάνω ελικοπτέρων είναι πιθανό να μην οφείλονται εξ’ ολοκλήρου σε 

τεχνικά θέματα, αλλά ενίοτε, σε ανεπάρκειες που αφορούν στην ολοκλήρωση των 

συμβάσεων παραχώρησής τους. Προκύπτει, ως εκ τούτου, μεγάλη ανάγκη 

διευκρινίσεων για τους λόγους που δεν έχουν αρθεί τα όποια ανωτέρω κωλύματα, 

αφού ο ρόλος, γενικά, των ελικοπτέρων στο επιχειρησιακό πεδίο μιας στρατιωτικής 

επέμβασης, ακόμα και αμυντικού χαρακτήρα, είναι τεράστιος. 

 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:  

1. Πόσα εκ των ανωτέρω ελικοπτέρων είναι σε θέση να πετάξουν στα πλαίσια 

στρατιωτικής επιχείρησης; 

 

2. Για ποιο λόγο δεν μπορούν να αναλάβουν επιχειρησιακό ρόλο τα υπόλοιπα 

ελικόπτερα εκ των ανωτέρω; 

 

3. Αν οι λόγοι μη συμμετοχής των ανωτέρω ελικοπτέρων στις επιχειρήσεις του 

Ελληνικού Στρατού σχετίζονται με ανεπάρκειες στην τεχνική τους συντήρηση, για 

ποιους λόγους δεν έχει επιδιωχθεί η δρομολόγηση της επίλυσης των σχετικών 

τεχνικών προβλημάτων, με κατεπείγουσες διαδικασίες; 

 

4. Σε περίπτωση που οι λόγοι μη συμμετοχής των ανωτέρω ελικοπτέρων στις 

επιχειρήσεις του Ελληνικού Στρατού σχετίζονται με προβλήματα, που αφορούν στη 

μη εκπλήρωση προϋποθέσεων που αναφέρει η σύμβαση παραχώρησής τους, γιατί 

δεν έχουν ληφθεί οι κατάλληλες πολιτικές πρωτοβουλίες για την επίσπευση των 

σχετικών διευθετήσεων, ώστε τα άνω ελικόπτερα να ενταχθούν το συντομότερο 

δυνατόν στις επιχειρήσεις των Ενόπλων Δυνάμεων της χώρας μας; 

 

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ 

 




